

Referat fra Bestyrelsesmøde Distrikt Sjælland

Tid	11. november 2025 i Idrættens Hus
Deltagere	Alexander Rosenfeldt (AR), Maria Irming Pedersen (MIP), Mia Stjernby (MS), Tabita Hartmann-Hansen (THH), Thomas Schlüter (TS), Torben Ridder (TR)
Afbud	Benny Bo Nielsen (BBN), Ole Olsen (OO),

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger.

Punkt 2 Nyt fra formanden (MIP)

Niels Bo har rakt ud til distrikterne for en dialog om at kunne kontakte medlemmerne til nyhedsbreve og kommercielle tiltag.

Vi opfordrer til, at medlemmerne tilmelder sig DCU's nyhedsbrev. Nyhedsbrevet udkommer to gange om måneden med historier, bag kulissen-indhold og tips til medlemmerne.

Man kan tilmelde sig via linket <https://www.cyklingdanmark.dk/nyhedsbrev>.

MIP deltager i Distrikts Jylland-Fyn efterårsmøde den 23. november.

Repræsentantskab og distriktsbestyrelser fik orientering i morges om at MTB landsholdet ikke nedlægges. Morten Anderson og Niels Bo har med opbakning fra baglandet lavet en handlingsplan. Sidste nøk var godt benarbejde fra Niels Bo med sponsorat fra CeramicSpeed, således at MTB landsholdet kan fortsætte. I aftalen støttes også cyklecross og gravel.

Punkt 3 Efterårsmøde, evaluering (alle)

BMX

(AR) Alt er som det plejer – det fungerer godt at klubberne kan mødes og få evalueret på året, der gik. Der blev talt en del om, hvordan BMX får flere medlemmer. MIP spurgte på status til video. AR: Der skal være enighed om det firma, man vil benytte. Andre ideer er også vendt.

MTB

MIP deltog ikke i hele mødet. Oplevelsen er, at der var en del, der skulle tales igennem. Morten Anderson og Niels Bo deltog på mødet og orienterede samt svarede på spørgsmål. Dialog om, hvordan MTB-medlemmerne selv kan skaffe midler. Det var ikke opfattelsen, at der kom konkrete tiltag fra MTB.

Landevej

Flere klubber udtrykker utilfredshed med, at der har været aflysninger af løb, men der var delvis opbakning til, at der skulle betales en bod. Enighed om at vi kigger på forslaget, så kan det bringes op på årsmødet.

Tydeligt at klubberne er presset på økonomi. Skilte-delen ved løb er dyr for klubberne.

Forslag til bank med frivillige til at løfte hvis klubberne har brug for hjælp.

Mindre bod hvis man stillede med TO 'er til andres løb.

TR spurgte om der ellers har været feedback efter mødet. MIP har været i dialog med Christian fra ABC, der har givet feedback.

Punkt 4 Økonomi (TR)

TR gennemgik økonomien. Kommissærposten er væsentlig, fordi der blev indkøbt hjelme. Youth Tour fik et tilskud fra distriktet, da vi bad klubben fjerne masterklasserne, så det kunne hænge sammen for hjemtagning. Fra Future Racing gav det et overskud, ABC samt CC Hillerød har modtaget 5.000 kroner, der er øremærket til B&U arbejdet i klubberne.

For landevej er der større udgifter til kørsel, da kørselspenge bl.a. blev hævet i starten af året.

MTB er i underskud. Skyldes bl.a. at Shimano løb var med hjælp fra distrikt JF.

Stor stigning på rammenumre. TR undersøger og vender tilbage

Landevejsudvalget afholder sammen med DBC pigecamp i februar 2026. Distriktet vil gerne bevilge 5.000 kroner i støtte til arrangementet.

Ligeledes vil distriktet kontakte NBC for at høre om deres behov for bidrag, evt. til foredrag ved denne samling. MIP kontakter klubben.

Punkt 5 Termin 2026 – oplæg 2027 (TR/THH)

Terminen er nogenlunde på plads. FBL vil gerne afholde todages etape løb og vender retur med dato.

Ingen klubber har ikke meldt ind på løb fra midt juni til midt august. Medlemmerne vil gerne køre løb, det er bare ikke nemt for klubber at skaffe frivillige til sommerperioden.

Future Racing – MIP undersøger med Chp Sprint om vi kan forvente at afholde det i 2026.

THH havde noteret fra mødet, at klubberne ytrede:

- Ønske om løbsfri den ene dag i weekenden, og
- at dette (om muligt) skal være koordineret, så der på løbsfri dag er løb i Jylland (og omvendt).
- Ønske om at der er løb på Sjælland i juli

TS: Mener ikke, at det er det klubberne vil, men at det nok handler om de klubber, der ytrede sig på mødet, mens flertallet var tav.

THH & TR arbejder videre med terminen og oplæg for 2027, så vi kan se om det vil være muligt at løfte klubbernes ønsker.

Punkt 6 Sikkerhedsudvalg (TR)

Godkendelse af indstillinger fra udvalget. Gennemgang ved TR

Der er 11 punkter, hvor enkelte vil få konsekvens for de sportslige regler. Distriktet bakker op om de tiltag, som sikkerhedsudvalget er kommet med.

I forhold til opdatering af arrangørmanual. MIP er i dialog med David. Der er en sikkerhedsmanual, så den bør være udgangspunkt for det kommende arbejde. Selve opdatering af arrangørmanual, kan være supplement. Således at alt angående afholdelse af løb, fremgår af sikkerhedsmanual.

MIP mener at opdatering af sikkerhedsmanual kan laves i samarbejde mellem de to sikkerhedskonsulenter samt sikkerhedsudvalg.

Punkt 7 Hjemtagning (TS)

Chipudlån ved crossløb. Der er brug for en præcisering af udlån af chip og chipleje.

Der skal afregnes ved udlån af leje-chip.

Chip kan bestilles og betales ved tilmelding til løbet. Kvittering kan vises ved indskrivning.

Møder man op uden chip, kan der lejes ved indskrivning.

Punkt 8 Eventuelt

MIP vil gerne have koordineret en dato for årsmøde, så også JF kan få deres dato i kalenderen. Enighed om at det afholdes på Sjælland lørdag den 21. februar.

MIP taler med Michael Jørgensen om datoen.

MIP booker Gunner Nu lokalet og hører om dirigenten fra sidste årsmøde er ledig.

Distrikt JF har sendt oplæg til nye radioer for kommissærerne.

OO tager den med distrikts Sjællands kommissærer. TR undersøger med dommervogn og øvrige discipliner, hvad der skal bruges her.

TS: Oplæg fra Demin på nye rammenumre for kommende sæson. God tid med numrene, så TS evt. vil tage det med til træningslejr forud for sæsonen til B&U rytterne kan få udleveres deres numre. MIP bad om, at der blev lavet en god og ordentlig proces i samarbejde med Jylland-Fyn og der blev meldt ud om dette i god tid til medlemmerne. Der er stadig et ønske om at genbruge rygnumre fra sidste år, men er det muligt. TS kigger på det.

THH spurgte til status på den demokratiske proces, der skulle være sat i gang i Middelfart ultimo oktober. MIP informerede om, at det er sat i gang. Implement tog vores feedback fra opstarten med hjem og sørger for at tage det videre i de grupper, som deltagerne meldte ind på: Jura, Organisation og Kommunikation

MIP: Det er også bare vigtigt at det ikke bliver i Repræsentantskab og distrikt, men at medlemmer i klubberne også kunne blive involveret.

TR viste det tøj, der skulle bestilles til distriktets frivillige. Enighed om, at det ser fint ud. Der laves også til distriktets bestyrelse.

TR orienterede om, at Alan, Michael og Kasper skal have indrettet dommervognen.

Næste møde: onsdag den 7. januar 2026 kl. 17.30 i Idrættens Hus